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Interview avec Bertrand Waucquez, votre bourgmestre
et Carel Edwards, président de Kraainem-Unie

Kraainem-Unie participe pour la 3e fois aux élections 
communales avec une équipe soudée, cette fois sous le 
nom de « LB Kraainem-Unie ». Pouvez-vous nous en dire 
un peu plus ?
C.E. Le succès d’une équipe est en effet déterminé par les 
personnes qui en font partie. Nous avons la chance à Kraai-
nem-Unie d’avoir des citoyens passionnés et positifs qui 
veulent s’engager. Des candidats de qualité aux profils va-
riés, de tous âges et de tous les quartiers de Kraainem.

Quelles sont les 2 priorités de la prochaine législature ?
B.W. Nous continuons 
à miser sur la sécurité :  
70% des trottoirs ont 
été rénovés, de nom-
breuses pistes cyclables 
et routes réaménagées; 
nous poursuivons nos 
efforts. Nous allouerons 
davantage de moyens 
pour lutter contre le 
vol et les nuisances. 
Nous renforçons le ca-
ractère vert et résiden-
tiel de la commune, no-
tamment en confirmant 
la destination agricole de 
certains champs. En ce 
qui concerne les écoles, 
les services sociaux, etc., 
je fais référence à notre 
programme.

Certains membres des partis francophones et flamands 
ont reconnu que Kraainem-Unie a une connaissance ap-
profondie des dossiers, votre réaction?
C.E. Grâce aux compétences de notre équipe, nous avons 
pu, pendant 6 ans, accélérer et réaliser de nombreux pro-
jets qui traînaient depuis plusieurs législatures. Prenons 
par exemple la Ferme Van Deuren (achetée en 2003 comme 
projet social et devenue aujourd’hui Octopus, le centre 
de rencontre du CPAS), la confirmation du caractère vert 
de certains champs à Kraainem (sur lequel aucun accord 
n’avait été trouvé par le passé), la construction de 42 lo-
gements sociaux au Champ de la Croix, la bande suggérée 
pour les cyclistes sur l’avenue Baron d’Huart (qui traînait 
depuis des années), etc.

En tant que mouvement local, vous n’avez pas de relais 
au niveau régional et fédéral... est-ce un problème ?
B.W. Le fait que notre focus soit sur la commune ne nous 
empêche absolument pas d’avoir de bons contacts avec les 
administrations et autorités régionales et fédérales. Sans 
couleur politique, c’est même plus efficace : nous sommes 
les bienvenus partout et nous n’avons pas à défendre 
l’agenda d’un bureau de parti. À l’inverse, on peut malheu-
reusement constater que les interactions des partis tradi-
tionnels avec leurs bureaux de parti en dehors de Kraainem 
ne sont pas toujours à l’avantage des citoyens locaux (ex. 
nuisances aériennes vs intérêts économiques de Brussels 
Airport, pression pour transformer des terres agricoles en 
terrains constructibles...).
Pourquoi n’avez-vous pas répondu favorablement à la 
demande de Pro Kraainem de déposer une liste com-
mune pour les élections communales ?
C.E. Nous avons choisi de conserver notre propre identité en 
tant que mouvement citoyen à 100 % afin d’éviter d’éven-
tuelles instructions venant de l’extérieur de Kraainem. Mais 
qu’il n’y ait aucun doute : pendant 6 ans, nous avons mené 
une politique positive et constructive avec Pro Kraainem, 
avec des actions concrètes dans l’intérêt de tous les citoyens.

Vous êtes bourgmestre depuis 6 ans, quel est votre im-
pression ?
B.W. Ce poste m’a permis de rencontrer de nombreux 
habitants de Kraainem et leurs suggestions valent tou-
jours la peine d’être écoutées. Ce qui me motive, c’est 
d’obtenir des résultats qui profitent à la population. Bien 
sûr, je fais parfois des erreurs, mais je n’ai aucun problème 
à les reconnaître et à ajuster le cap. Heureusement, les sta-
tistiques officielles montrent que la confiance dans l’admi-
nistration communale de Kraainem a augmenté de 6 % au 
cours de cette législature (ce qui nous place dans le Top 10 
des communes flamandes).

En quoi Kraainem-Unie se distingue-t-elle des autres ?
B.W. Chaque liste parle bien sûr d’infrastructures, d’envi-
ronnement, de mobilité, de sécurité, de propreté, de bonne 
gestion, etc. 
En quoi sommes-nous différents :
•	 Transparence : durant toute la législature (et pas seu-

lement pendant la période électorale...), nous avons 
largement communiqué avec l’ensemble de la popula-
tion et publié l’état d’avancement des projets (réalisés, 
en cours et reportés) sur www.kraainemdoingthings.be 
Plusieurs consultations citoyennes ont également été 
menées (notamment sur la mobilité, enquête générale 
des citoyens, etc.), et nous en tenons réellement compte.

•	 Les actions parlent plus que les mots, ‘Doing things’ est 
notre devise.

•	 Nous protégeons les espaces verts contre les ambitions 
des promoteurs immobiliers.
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•	 Pour nous, tous les usagers de la route sont importants.
•	 Nous rassemblons les gens au lieu de les diviser. Nous 

avons créé une nouvelle dynamique et lancé de nom-
breux événements pour les jeunes et les moins jeunes. 
Nous encourageons les initiatives citoyennes et nous 
sommes heureux que de nombreuses nouvelles actions 
aient été mises en place par des habitants au cours de 
cette législature. 

•	 Nous pensons ‘outside the box’ : prenez par exemple 
l’utilisation des compteurs de CO2 pendant la crise du 
covid, une initiative qui a été mondialement suivie.

De nombreux bruits circulent sur les réseaux sociaux, 
quelle est votre réaction ?
C.E. Malheureusement, Kraainem n’est pas épargnée non 
plus. On essaie de semer la discorde, et la distinction entre 
fait et fiction n’a plus d’importance. Je ne peux que conseiller 
aux gens de bien vérifier la source de l’information (faux pro-
fils, anonymat, couleur politique, etc.), ainsi que la plateforme 
sur laquelle les rumeurs sont diffusées. Le groupe Facebook 
‘Les Bons Plans de Kraainem’ est 
géré par l’opposition actuelle MR/
DéFi. Le gestionnaire de ‘Nous ai-
mons la commune de Kraainem’ 
est candidat Pro Kraainem... Cela 
en dit long. Ceux qui doutent 
peuvent se rendre sur le site www.
bertrandwaucquez.be, où ils trou-
veront une vérification des faits 
concernant diverses rumeurs.

Des rumeurs circulent également au sujet des finances...
B.W. Nous avons toujours communiqué de manière transpa-
rente que nous utilisons une partie importante des réserves 
après des années d’immobilisme en raison de querelles 
communautaires et politiques. Mais nous ne sommes effec-
tivement pas sur la même longueur d’onde que l’opposi-
tion : MR/DéFi voulait utiliser les réserves pour construire 
une nouvelle maison communale (et était même prêt à 
vendre la Ferme Van Deuren – destinée à un projet social 
– à un promoteur immobilier). Dans l’intérêt et pour la sé-
curité des citoyens, nous avons choi-
si d’investir dans des infrastructures 
longtemps attendues, ainsi que dans 
le patrimoine communal.
En 2027, nous aurons enfin terminé le 
remboursement des gros emprunts 
contractés en 2006-2007 (la dette 
s’élevait alors à plus de 30 millions 
d’euros !).

De même, nous ne pouvons pas ignorer les coûts croissants 
dus à la haute inflation (coûts salariaux, factures d’énergie, 
augmentation des prix des matériaux de construction) et 
devons faire des choix. Nous cherchons constamment des 
solutions pour y faire face et pour diminuer les coûts (par 
exemple, je suis un des seuls bourgmestres en Flandre qui 
n’a pas de secrétaire, et ne parlons même pas d’un cabinet).

Un dernier mot pour conclure cet entretien ?
C.E. Kraainem est sur une nouvelle voie depuis 2018, avec stabilité et pers-
pectives d’avenir. Bertrand Waucquez est un homme de terrain, un bâtisseur 
de ponts, très accessible, orienté vers les solutions et qui garde son calme 
dans les situations difficiles. Avec lui comme tête de liste, et une équipe dy-
namique pleine d’expérience et de renouvellement, nous vous proposons à 
nouveau un programme constructif. La seule chose que nous demandons est 
ceci : laissez-nous poursuivre notre travail en tant que citoyens de Kraai-
nem, mandatés par vous, nos concitoyens.
B.W. Kraainem est une commune qui dispose de nombreux atouts : proche 
de Bruxelles, paisible avec une population diversifiée. Comme vous, ma 
première préoccupation reste le maintien et l’amélioration de la qualité de 
vie de notre commune. Je vous suis reconnaissant pour les nombreuses 
rencontres effectuées au cours des 6 dernières années ainsi que de votre 
confiance. Cependant, notre travail n’est pas terminé et nous souhaitons, 
avec vous, continuer à construire pour tous les Kraainemois une commune 
verte, saine et où il fait bon vivre.
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Nos candidats

Échevine à Kraainem depuis 2019, 
Marie-France gère la communica-
tion, les affaires sociales, la transi-
tion écologique, la participation 
citoyenne, l’enseignement néer-
landophone et l’ICT. Kraainemoise 
de souche, mariée et maman de 2 
jeunes éduqués en FR et NL, elle 
est ingénieur commercial avec 
une expérience en marketing. 

Co-fondatrice de Kraainem-Unie, elle est très active dans 
le milieu associatif et s’investit avec dynamisme dans les 
domaines de l’environnement, de la santé et de la culture.

Bourgmestre de Kraainem depuis 
2019. Également échevin des fi-
nances, président de la zone de Po-
lice WOKRA et engagé dans la lutte 
contre les nuisances aériennes,  
Bertrand met son expertise d’in-
génieur civil et sa maîtrise de 8 
langues au service de la commune. 
Aux côtés de son épouse Julie et de 
Dalton, leur chien d’assistance en 

formation, il est à l’écoute des habitants et il s’inspire de leurs 
suggestions pour les transformer en actions concrètes, pour 
une commune plus verte, plus sûre et plus harmonieuse.

Conseillère communale et de po-
lice, très investie dans la mobilité, 
Vinciane souhaite continuer à dé-
fendre Kraainem dans les dossiers 
régionaux de mobilité. Kraaine-
moise depuis 25 ans, maman de 
3 adolescents ayant fréquenté les 
deux écoles communales, elle a 
été active au conseil des parents 
de GBS De Klimboom. Ingénieur 

commercial, elle a travaillé dans le secteur bancaire avant 
de devenir enseignante. Vinciane est positive et orientée 
solution, un état d’esprit qu’elle met au service des citoyens.
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Bertrand Waucquez Vinciane De Meutter 
Cardinael

Anja est conseillère communale 
depuis 2019. Elle siège au CA de 
l’Association pour les Espaces 
Verts Publics et au groupe Smart 
Cities du VVSG. Mentor pour les 
nouveaux habitants, elle est aussi 
active à la bibliothèque néerlan-
dophone. Résidant à Kraainem 
depuis 2011 avec ses 2 enfants, 
diplômée en gestion d’entreprise 

et en droit, elle travaille dans une grande institution finan-
cière. Elle a rejoint Kraainem-unie après avoir mesuré l’im-
pact de la politique sur la vie quotidienne.

Conseillère communale depuis 
2019 et maman d’un jeune scolari-
sé en NL. Avec plus de 25 ans d’ex-
périence en relations publiques, 
Nathalie est indépendante et 
membre de réseaux liés à l’entre-
preneuriat féminin. Extrêmement 
sociale et à l’écoute des autres, 
elle s’investit pleinement dans la 
défense des préoccupations des 

habitants. Très impliquée dans cette équipe solide, elle 
contribue activement à promouvoir les valeurs de Kraai-
nem-Unie et à favoriser une communication transparente. 

5 6

Anja VermeulenNathalie Woitrin

Carel est conseiller communal et 
de police. Historien et linguiste 
de formation, il a eu une longue 
carrière européenne. Il met son 
expertise en ressources humaines 
et dans la gestion de dossiers 
politiques délicats, comme celui 
de la drogue, au service de Kraai-
nem-Unie. Président du mouve-
ment citoyens Kraainem-Unie, il 

est très engagé pour une commune bien gérée et sans 
conflits communautaires, il est actif toute l’année pour 
faire avancer les projets essentiels à Kraainem.
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Marie-France 
Constant

Carel Edwards

Faites connaissance avec nos candidats aux élections com-
munales de 2024. Ensemble, nous formons une équipe forte, 
pleine d’enthousiasme et avec un mélange sain d’expé-
rience et d’innovation. Le cocktail parfait pour poursuivre le 
travail afin que Kraainem reste une commune où il fait bon 
vivre. 

Dès 2012, Kraainem-Unie a proposé une liste multilingue, 
car chaque Kraainemois est important, indépendamment 
de sa langue ou de sa culture. En 2024, nous poursuivons 
cette approche en proposant une liste de candidats franco-
phones, néerlandophones et non-belges.

Rassembler au lieu de diviser !
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Siska est mariée et mère de deux 
adolescents élevés dans un envi-
ronnement trilingue. Titulaire d’un 
Executive Master en « Information 
Security », elle travaille comme 
« CISO as a Service » dans une en-
treprise belge de cybersécurité.  
Actuellement présidente du 
Conseil d’école de GBS De Klim-
boom. Elle propose de créer un 

cybercafé pour accompagner les citoyens dans le digital, 
d’investir dans l’éducation primaire, et de soutenir les se-
niors pour qu’ils puissent rester à domicile.

Conseiller communal depuis 2019. 
Marié et père de 3 enfants, André a 
un Master en Business Administra-
tion (UK) et 25 ans d’expérience en 
grandes entreprises. Aujourd’hui 
entrepreneur spécialisé en mana-
gement et consulting financier.   
Avec une expérience internatio-
nale et en gestion d’équipes, il est 
tourné vers l’humain. Engagé avec 

sa famille dans Kraainem-Unie, il s’intéresse au budget 
communal, aux associations sportives, est juge à la fédéra-
tion de natation et fait du bénévolat.

Jean Philippe est diplômé en 
sciences économiques appliquées 
et a fait carrière dans le secteur 
bancaire. Aujourd’hui retraité, il 
est très engagé dans la vie de la 
commune, notamment au sein 
d’un PLP, au GECORO et comme 
Citoyen Propre. Il a également été 
membre du « Milieuadviesraad » 
et a fait du bénévolat à l’Institut 

Royal pour Sourds et Aveugles ainsi que pour l’aide aux 
Ukrainiens. Il souhaite mettre son expérience au service de 
Kraainem-Unie pour une gestion efficace de la commune.
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Siska HallemeeschAndré Ivanszky Jean Philippe  
Danneels

Magdelaine est une jeune femme 
de 22 ans motivée, désireuse de 
s’investir dans la vie locale. Elle est 
une future juriste avec un fort atta-
chement à la commune de Kraai-
nem. Titulaire d’une licence en 
droit de la KU Leuven, elle poursuit 
actuellement un double master en 
droit économique et international. 
Son ambition ? Mettre ses compé-

tences au service de sa commune en s’impliquant dans des 
projets locaux et dans Kraainem-Unie, un mouvement par 
et pour les citoyens !

Patrizio, ingénieur civil électri-
cien spécialisé en télécom, a une 
longue expérience dans le sec-
teur ferroviaire et la digitalisation. 
Après avoir vécu dans différentes 
régions de Belgique, il s’est posé 
à Kraainem en 2004. Italien, mais 
d’abord européen, marié et père 
de 3 enfants et grand-père de 2 
petits-enfants, tous scolarisés en 

néerlandais et multilingues. Passionné par les enjeux de 
la mobilité, il met aujourd’hui à profit son expertise pour 
améliorer la vie des habitants de sa commune.

Luc habite à Kraainem depuis 50 
ans, parfait bilingue, marié, père 
de 3 filles et grand-père. Ingénieur 
commercial et expert-comptable, 
Luc est un homme aux multiples 
talents. Son parcours profession-
nel, marqué par des responsabili-
tés importantes au sein de grandes 

entreprises, lui a permis de déve-
lopper une solide expertise en ma-

tière de gestion financière. Aujourd’hui, il souhaite mettre 
ses compétences au service de sa commune en promou-
vant une gestion rigoureuse des finances publiques.
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Magdelaine 
Demoucelle

Patrizio Grillo Luc Zabeau

D’origine roumaine et belge, Kari-
na a consacré une partie de sa vie 
à la recherche médicale. Installée 
à Kraainem depuis 14 ans, elle 
s’est rapidement impliquée dans 
la vie locale. Très investie dans les 
mouvements de jeunesse depuis 
6 ans, elle soutient les activités 
impliquant les jeunes. En tant que 
médecin et mère de famille, elle 

est sensible aux questions de santé et de bien-être. Ses va-
leurs d’ouverture et de respect des différences l’ont pous-
sée à s’engager auprès de Kraainem-Unie.

Olivier, âgé de 22 ans, est né à 
Kraainem. Élevé dans un envi-
ronnement bilingue (FR-NL), il 
est étudiant en Master 2 en Bio- 
Ingénieur, spécialité Biotechno-
logie Moléculaire du Gène et de 
la Cellule à la VUB. Actif dans les 
mouvements de jeunesse où il est 
animateur depuis 5 ans, après les 
louveteaux, aujourd’hui chef chez 

les lutins. En accord avec les valeurs de Kraainem-Unie, il 
soutient le multilinguisme et souhaite promouvoir la santé 
et le bien-être des jeunes de Kraainem.
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Karina PutineanuOlivier De Veirman

Kraainemoise depuis 14 ans, ma-
riée et maman de 5 enfants, So-
phie est Ingénieur de Gestion et 
elle accompagne des projets pour 
le bien commun. Directrice com-
munication et fundraising à la 
Fondation be.Source, elle travaille 
sur les défis du vieillissement et la 
dignité des personnes âgées. En-
gagée dans divers projets associa-

tifs, elle a participé activement à la fabrication de masques 
pendant la crise covid. Elle souhaite s’investir pour amélio-
rer  la commune de manière constructive.

10

Sophie de Beauregard
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Médecin, nutritionniste et orga-
nisatrice d’événements, Sandra 
est une femme dynamique et en-
gagée. Installée à Kraainem de-
puis 25 ans, elle est responsable 
des activités de l’avenue du Bois 
Soleil. Elle a à cœur de rendre sa 
commune plus agréable à vivre. 
En tant que membre active de 
plusieurs associations locales, elle 

souhaite contribuer à améliorer la qualité de vie des habi-
tants, notamment en matière de mobilité et en particulier 
la vitesse excessive dans nos quartiers.

Tout juste sorti de rhéto, Maxence 
est un jeune homme de 18 ans 
plein d’enthousiasme qui sou-
haite s’investir dans sa commune. 
Il est également passionné par 
l’éloquence et participe à des 
concours. Son expérience dans 
des mouvements de jeunesse et 
sa participation à des simulations 
parlementaires lui ont permis de 

développer de solides compétences. Il souhaite les mettre 
au service de sa commune en travaillant notamment sur 
des projets liés au multilinguisme et à la mobilité douce.

Lorenz, allemand, vit à Kraainem 
depuis 20 ans. Sa carrière l’a mené 
en Allemagne, Grande-Bretagne, 
Japon et États-Unis. Il est juriste 
d’entreprise dans une multinatio-
nale. Sa passion pour les langues 
reflète sa vision selon laquelle 
elles représentent une richesse 
culturelle plutôt qu’une contrainte. 
Co-fondateur et trésorier de l’asbl 

Discover Kraainem, il œuvre pour défendre et valoriser 
le patrimoine local et le faire découvrir aux habitants de 
Kraainem.
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Sandra GurdainMaxence Couplet Lorenz 
Ködderitzsch

Échevin à Kraainem depuis 2019, 
responsable du patrimoine, amé-
nagement du territoire, travaux 
publics, mobilité, inondations, 
culture et jeunesse néerlando-
phone. Ingénieur agronome, Jo-
han est spécialisé dans le recyclage 
de sous-produits en engrais. Père 
de 3 enfants bilingues et grand-
père, il cultive sa passion pour la 

nature à travers un potager. Kraainemois de souche, man-
dataire depuis 12 ans, il s’engage particulièrement pour 
l’environnement, la mobilité et l’éducation.

Donatienne est mariée et maman 
de 2 filles scolarisées à GBS de 
Klimboom. De nationalité belge 
et suisse, elle a récemment voyagé 
en Amérique du Sud en van avec 
sa famille pendant un an, une ex-
périence enrichissante sur le plan 
culturel. Infirmière urgentiste de 
formation, elle a également tra-
vaillé en oncologie et néonatolo-

gie. Active dans les mouvements de jeunesse, elle a rejoint 
Kraainem-Unie pour ses valeurs et s’intéresse particulière-
ment aux jeunes et au développement durable.
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Donatienne Lüthi

Dan vit à Kraainem depuis 24 ans. 
Marié, père de 2 enfants et heu-
reux grand-père, il est vétéran de 
guerre au Congo. Après avoir tra-
vaillé 20 ans pour l’Ordre des Avo-
cats au Barreau de Bruxelles, il est 
un jeune pensionné dynamique. 
Depuis 2021, il est bénévole à la 
Maison de l’Enfant et souhaite sou-
tenir l’équipe de Kraainem-Unie, 

en particulier pour améliorer la qualité de vie des enfants 
et des personnes âgées.

Marie-Sophie habite Kraainem de-
puis 26 ans, mariée et mère de 2 
garçons scolarisés en néerlandais. 
Elle soutient le multilinguisme 
pour des sociétés inclusives et 
équitables. Diplômée en commu-
nication, elle est responsable com-
munication dans une organisation 
médicale belge non marchande. 
Membre active de l’asbl Info- 

Sourds à Bruxelles, elle est attirée par Kraainem-Unie et 
son approche innovante, sa transparence et la bonne ges-
tion des finances. 

20 21

Dan Jordens

Geert vit à Kraainem depuis 2018 
et travaille au Parlement euro-
péen, où il se rend à vélo. Père de 
six enfants scolarisés à l’École eu-
ropéenne de Woluwe, il a étudié 
le droit à Leiden, au Collège d’Eu-
rope à Bruges et à New York. Après 
avoir exercé comme avocat, il a 
passé 15 ans dans les Institutions 
européennes. Il souhaite s’engager 

pour un environnement de vie sain et agréable : plus de 
verdure et plus de pistes cyclables, moins de déchets et 
moins de bruit, notamment des avions.
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Geert Corstens

Candidats au CPAS

Marie-Sophie 
Cornet d’Elzius

Johan Forton
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Colette, conseillère au CPAS, est 
bilingue et issue d’une famille va-
lorisant la solidarité. Diplômée en 
philologie romane (KULeuven) et 
ayant suivi des études de droit et 
d’anthropologie (UCLouvain), elle 
a 40 ans d’expérience dans l’en-
seignement supérieur. Elle a aussi 
été bénévole pendant six ans dans 
une école maternelle à Bruxelles. 

Co-fondatrice de l’asbl Discover Kraainem, elle se pas-
sionne pour les relations entre communautés et les liens 
intergénérationnels.

Depuis 2019, Damien est conseil-
ler CPAS et membre du bureau 
permanent. En couple et père de 
deux adolescents, il est coordina-
teur des prêts au musée Art & His-
toire (Cinquantenaire) et travaille 
sur les acquisitions et la recherche 
d’œuvres volées. Passionné par les 
relations humaines, la culture et 
l’écologie, il est actif dans plusieurs 

associations locales, dont le club de tir à l’arc. Depuis six 
ans, il apporte un esprit constructif à l’équipe du CPAS de 
Kraainem.

Nadia est Kraainemoise  de 
souche. Mariée, maman et grand-
mère, elle est infirmière diplômée 
et a travaillé à l’Hôpital Saint-Luc. 
Très impliquée localement, elle 
coordonne le PLP « Sorbiers » et 
est membre des Citoyens Propres. 
Bénévole active à l’Institut Royal 
pour Sourds et Aveugles et pour 
l’aide aux Ukrainiens, elle est aussi 

co-autrice du livre « Allergique et Gourmand ». Passionnée 
de jardinage, elle rejoint Kraainem-Unie pour améliorer la 
santé et le bien-être social des citoyens.
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Colette StormsDamien Filippi Nadia Steenbeek

Chantal, veuve avec 2 enfants, ha-
bite Kraainem depuis 34 ans.   Li-
cenciée en éducation physique 
(UCL), elle a enseigné pendant 
38 ans à la Haute École Léonard 
de Vinci. Avec son deuxième mari 
Alain Moens, elle encadre depuis 
20 ans des classes de neige et de 
montagne. Elle a donné des cours 
de gymnastique pour adultes pen-

dant 30 ans et est membre active du comité des Fêtes de 
septembre. Depuis 2012, elle soutient Kraainem-Unie, un 
mouvement citoyen pour améliorer la qualité de vie locale.

Membre trilingue de Kraai-
nem-Unie depuis 2012, Philippe 
habite Kraainem depuis 25 ans. Il 
est marié et père de 3 enfants bi-
lingues. Gradué en informatique, il 
est analyste business dans le sec-
teur des voitures connectées pour 
un constructeur automobile. Il est 
aussi photographe professionnel. 
Il a été membre du Conseil des 

parents et d’école de GBS De Klimboom pendant 10 ans. Il 
s’engage pour une gestion locale, la mobilité, la défense des 
espaces verts et la réduction des querelles linguistiques.

Anja est conseillère communale 
depuis 2019. Mentor pour les 
nouveaux habitants, elle est aussi 
active à la bibliothèque néerlan-
dophone. Résidant à Kraainem de-
puis 2011 avec ses deux enfants, 
diplômée en gestion d’entreprise 
et en droit, elle travaille dans une 

grande institution financière. Anja 
est prête à siéger au conseil com-

munal ainsi qu’au conseil du CPAS, ce qui lui permettra de 
suivre efficacement l’évolution des dossiers ayant un im-
pact tant au niveau de la commune que du CPAS.

7 8 9

Chantal DionPhilippe Blockmans Anja Vermeulen

Liliane est mariée et habite Kraai-
nem depuis 24 ans. Infirmière pen-
dant 17 ans à l’hôpital Saint-Pierre 
en maternité, elle a ensuite dirigé 
la crèche « La Panade » à Kraai-
nem pendant 28 ans. Aujourd’hui 
pensionnée, elle est bénévole à la 
Maison de l’Enfant depuis 2021. 
Rejoindre le mouvement citoyen 
Kraainem-Unie était une évidence, 

car elle aime être à l’écoute et surtout venir en aide aux 
personnes dans le besoin et les soutenir ! Pousser la porte 
d’un CPAS n’est pas une chose facile !

Né au Cameroun, André a vécu dans 
plusieurs pays grâce à la carrière 
diplomatique de ses parents. Il est 
cadre analyste-programmeur chez 
HR-Rail Belgique et webmaster. Il 
est sensible aux questions liées au 
troisième âge (vit avec sa femme 
et sa belle-mère), à la fracture nu-
mérique et à l’égalité des chances. 
Très engagé, il accompagne les 

jeunes en début de carrière et participe à des initiatives 
citoyennes comme le Repair Café. Il souhaite mettre son 
expérience au service de la diversité locale.

5 6

Liliane NeysAndré Ebongué

Conseiller CPAS et habitant Kraai-
nem depuis 25 ans, Laurent est 
père de 3 adolescents ayant fré-
quenté les écoles communales lo-
cales. Ingénieur civil de formation 
et cadre dirigeant dans une socié-
té belge de télécom, il valorise le 
multilinguisme comme un atout 
majeur. Défenseur de l’égalité des 
chances, il milite pour une poli-

tique d’activation sociale sans discrimination. Attaché à 
l’intégrité et à l’éthique, il s’engage pour une société plus 
juste et inclusive.

4

Laurent De Meutter
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Travaux publics et patrimoine

Commune verte et durable

Mobilité pour tous
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Sport, culture et jeunesse
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Sécurité

Programme du CPAS
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Points principaux
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Notre programme

•	Nous allons tout d’abord réaliser les travaux inscrits dans le Plan pluriannuel 2019-
2025 qui n’ont pas encore été (totalement) exécutés, comme la rénovation en pro-
fondeur de la rue d’Argile. 

•	 Des adaptations à l’infrastructure nécessaires pour les zones 30 dans certains 
quartiers (ex. : avenue des Faisans, avenue des Séquoyas, avenue des Troënes, ...) 
seront effectuées.

•	 La rénovation de la chaussée de Zaventem et de la rue Verte commenceront au 
cours de cette période du plan pluriannuel, qui ne se termine qu’en 2025. 

•	Les travaux de la rue du Moulin sont également prévus pour la fin 2025. 
•	La chaussée de Malines sera réaménagée en profondeur par la Région flamande 

(avec une piste cyclable et trottoir partagés) dans le cadre de la « Ringfietspad ».
•	Les grands travaux de rénovation – avec remplacement complet du réseau 

d’égouttage vétuste – sont source de nombreux désagréments pour les riverains, 
mais nous n’avons pas le choix. Ne pas les réaliser entraînerait un nombre croissant 
d’effondrements, de fuites, de rues fermées, d’inondations dans le Nord de Kraai-
nem, etc. Toutefois, nous tirons les leçons des six dernières années et prévoyons une 
coordination plus poussée des relations avec les habitants des rues et des quartiers 
concernés ainsi qu’avec les entrepreneurs afin de minimiser les nuisances. 

•	La rénovation des trottoirs se poursuivra, même si plus de 70 % ont déjà été rénovés. 
•	Nous mettrons également en place une politique active de coordination des 

travaux sur les réseaux (télécom, électricité, etc.) afin de limiter au maximum le 
nombre d’ouvertures de rues.

•	Aborder la problématique des inondations reste une priorité pour nous. Un bas-
sin d’orage a été construit à côté de l’école Diabolo (mise en service en septembre 
2024). La rénovation du réseau d’égouttage joue également un rôle ici et il est pré-
vu d’utiliser les étangs du parc Jourdain comme bassins d’orage en cas d’urgence.

•	Une commune avec tant d’espaces verts à l’intérieur du Ring est unique. Nous 
faisons tout pour les conserver. La procédure pour confirmer la destination agricole 
du « Pikdorenveld » (en face des supermarchés de l’avenue de Wezembeek) a été 
entamée et doit encore être juridiquement confirmée. 

•	 Un audit de la gestion des espaces verts publics à Kraainem est nécessaire, suivi 
d’une communication claire sur les choix et les critères utilisés. Les espaces verts de 
la commune font partie de notre patrimoine et méritent, en tant que tels, l’atten-
tion d’experts et la participation des citoyens. 

•	 Kraainem s’est engagée dans les objectifs d’un Plan Climat pour 2030. Ici, l’avenir 
vert et la santé publique se rejoignent. Le détail des actions concrètes (nombre 
d’arbres, nombre de voitures partagées...) est disponible dans notre programme 
complet sur www.kraainem-unie.be

Commune verte et durable

Travaux publics : « work in progress ! »

•	Pour les automobilistes et autres usagers de la route, nous continuerons à travail-
ler pour la sécurité et la fluidité de la circulation. Nous défendrons les intérêts des 
Kraainemois dans les projets de la Région flamande pour le réaménagement du 
carrefour des Quatre Bras (e.a. la réduction de l’Avenue de Tervuren de 4 à 2 bandes 
de circulation). Nous suivrons également de près le réaménagement du Ring nord, 
qui prévoit des entrées et sorties sur l’E40 près du Boulevard de la Woluwe, au cas 
où cela serait défavorable à Kraainem.

•	 Pour les voitures électriques, nous nous engageons à augmenter le nombre de 
bornes de recharge à Kraainem, comme prévu dans le Plan Climat 2030.

•	 Nous poursuivrons l’extension et l’amélioration du réseau de pistes cyclables, avec 
un soutien financier de la région lorsque c’est possible. La mise en place de box et 
d’arceaux pour vélos ainsi que le soutien financier à l’achat de vélos électriques 
restent des priorités.

•	 Nous continuerons également à faire du lobby sans relâche pour que les habitants 
du sud de Kraainem puissent se rendre, par exemple, à la maison communale en 
transports en commun sans devoir changer à la station de métro Kraainem.

•	 En ce qui concerne le parking du métro, nous continuerons à faire pression pour 
qu’il reste gratuit et accessible à tous les habitants de Kraainem, et pour en faciliter 
l’utilisation aux personnes munies d’un titre de transport valide.

Mobilité pour tous

Pour élaborer ce programme, 
nous avons  – entre autres – tenu compte des 
résultats de notre enquête de juin 2024 et de l’Ana-

lyse d’environnement réalisée par l’administration 
communale cet été.
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•	Une commune avec des déchets sauvages ne peut pas être saine. De manière 
générale, nous allons, avec Interza, exercer une surveillance plus stricte et prendre 
les mesures nécessaires pour rendre la commune plus propre.

•	 Permis d’exploitation de l’aéroport : en tant que vice-président de l’UBCNA(2), le 
bourgmestre Bertrand Waucquez joue un rôle important dans ce dossier et Kraai-
nem continuera d’assumer, en collaboration avec les associations de défense des 
riverains, une fonction de guide à cet égard. Voir aussi notre vision complète sur 
www.kraainem-unie.be

•	 Selon l’évolution des travaux du Ring, d’autres murs anti-bruit devront être instal-
lés (notamment à Kraainem-Nord, près de l’E40).

•	 D’ici 2040, notre commune doit atteindre l’objectif fixé par la Flandre, à savoir une 
commune amiante « safe ». Le soutien aux résidents pour l’assainissement de 
l’amiante dans les toits et les façades est pour nous une priorité, de même que la 
lutte contre son retrait non sécurisé par des personnes non qualifiées.

•	 Nous souhaitons placer des stations de mesure pour contrôler la qualité de l’air.

Commune saine

•	Après l’achèvement de l’Agora, du nouveau centre de rencontre du CPAS « Octopus » 
(anciennement Ferme Van Deuren) et la rénovation du Château Jourdain (concier-
gerie et nouvelle serre/orangerie), il reste principalement la rénovation/reconstruc-
tion du bâtiment de l’ancienne Justice de Paix de l’avenue Reine Astrid. Un par-
tenariat public-privé (PPS) est prévu et devra donc prendre forme au cours de la 
prochaine législature.

•	 Concernant la rénovation des deux écoles communales, ainsi que nos projets de 
protection du patrimoine architectural, voir www.kraainem-unie.be 

Patrimoine

•	Kraainem est vulnérable de par sa proximité avec le ring et différentes auto-
routes permettant aux malfaiteurs de s’enfuir rapidement. Nous bénéficions cepen-
dant de l’avantage d’être dans une petite zone de police (WOKRA), qui favorise un 
contact plus direct entre les forces de l’ordre et la population. La lutte contre les 
cambriolages doit être renforcée grâce à la police et à l’optimisation des caméras 
ANPR (elles sont utilisées pour lutter contre la criminalité, non pour verbaliser les 
habitants). Les PLP (Partenariat Local de Prévention), organisés par quartier en 
collaboration avec la police, devront être renforcés au cours de la prochaine législa-
ture pour mieux lutter contre les cambriolages.

•	  L’entretien des haies et des buissons est un facteur de sécurité à certains endroits. 
Nous envisageons une campagne de sensibilisation des habitants concernés. Les 
arbres qui gênent l’éclairage public doivent aussi être élagués plus régulièrement. 

•	 La coopération entre les parents, les écoles, la commune et la police pour améliorer 
la mobilité et la sécurité autour des écoles n’a pas donné suffisamment de résul-
tats. Nous remettons cette question à l’ordre du jour afin d’obtenir des améliora-
tions réalistes en concertation avec toutes les parties prenantes.

Sécurité

Finances

•	Nous avons passé les 6 dernières années à rattraper le retard en termes d’investis-
sements(1) et nous avons également réduit la dette de 24 % au cours de la période 
2019-2023 : de 583 € à 438 € par habitant au cours de cette période (le chiffre 
médian pour toutes les communes flamandes est de 978 € par habitant). Nous con-
tinuerons à rembourser les grands emprunts de 2006-2007 (la dette par habitant 
était alors d’environ 2.250 €) jusqu’en 2027.   

•	 À partir de 2028, la marge d’autofinancement (flux de trésorerie qui nous permet 
de constituer nos réserves) devrait donc, en l’absence de facteurs inattendus, aug-
menter de manière significative.    

•	 Les chiffres officiels des comptes 2023 montrent que les finances sont saines et 
structurellement équilibrées. Nous avons toujours gardé les coûts de fonctionne-
ment et les dépenses de personnel sous contrôle strict. Et nous continuerons à le faire.  

•	 « La forte inflation, associée à la flambée des prix de l’énergie, a provoqué une ex-
plosion spectaculaire des coûts pour les villes et les communes (coûts salariaux, 
factures d’énergie, hausse des prix des matériaux de construction) » (source : Bel-
fius 2023). C’est également ce que nous ressentons à Kraainem. Nous continuons 
à rechercher l’efficacité et la réduction des coûts en faisant toujours des choix 
réalistes et réfléchis (voir notre programme) sans compromettre la qualité de nos 
services. Nous continuerons également à faire appel à toutes les subventions possi-
bles et autres sources de revenus similaires, telles que la coopération avec des par-
tenaires extérieurs. 

(1) Pour les investissements, nous avons dépensé en moyenne 4,756 millions d’euros par an 
au cours des années 2020-2023, dont 2,1 millions d’euros par an provenait des réserves 
qui s’élevaient à 10,2 mio d’euros fin 2023.

(2) Union Belge Contre les Nuisances Aériennes
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•	Chaque habitant a le droit de choisir le néerlandais ou le français dans ses contacts 
avec la commune. C’est inscrit dans la loi. Une région ou une commune ne peut pas 
modifier cela unilatéralement. Nous soutiendrons sans équivoque les facilités lin-
guistiques tel que nous l’avons fait ces six dernières années, sans nous laisser dis-
traire par l’agitation politique qui ne sert pas les intérêts de la population.

•	 Kraainem est non seulement l’une des communes les plus attractives de Belgique, 
mais aussi l’une des plus diversifiées, avec ses 103 nationalités. C’est une success 
story de tolérance entre toutes les communautés. Nous veillerons à ce que cela reste 
ainsi, notamment en poursuivant l’organisation de nombreuses activités pour les 
jeunes et les moins jeunes.

Commune accueillante pour toutes les langues et cultures

•	Créer une maison de repos communale n’est pas possible dans la conjoncture 
actuelle, mais nous nous engageons à examiner toutes les possibilités pour aug-
menter l’offre afin que les seniors de Kraainem ne soient pas contraints de passer 
leurs dernières années en dehors de leur commune.

•	 Mais les plus jeunes habitants de Kraainem sont également à l’étroit. Nous pensons 
qu’il faut étudier toutes les possibilités afin d’accroître le nombre de places dans 
les crèches.

•	 Une collaboration plus étroite avec la société « Woontrots » permettra un meilleur 
entretien des logements sociaux existants et une réalisation plus rapide des répara-
tions. La construction de 42 nouveaux logements sociaux est prévue au Champ 
de la Croix entre 2025 et 2030.

•	 Nous voulons une commune où les personnes porteuses d’un handicap puissent  
participer pleinement à la société, avec une attention particulière pour l’accessibili-
té, l’encadrement adapté et des infrastructures inclusives.

•	 Il est important de traiter les animaux de manière responsable. La population en 
est de plus en plus consciente ainsi que de leur influence positive dans nos vies. 
C’est pourquoi nous prévoyons d’élaborer une politique locale de protection des 
animaux, axée non seulement sur les animaux de compagnie, mais aussi sur les 
animaux vivant en liberté qui ont besoin de nos soins et/ou de notre aide. Enfin, 
davantage de zones de liberté pour les chiens sont nécessaires.

Où chacun se sent bien

•	Nous continuerons à élargir les services numériques pour les citoyens afin qu’ils 
aient à se rendre le moins possible à la maison communale, s’ils le souhaitent. Tout 
ce qui est légalement autorisé au format numérique doit également être proposé.

•	 Nous voulons rapprocher la maison communale pour les habitants qui ne peu-
vent pas se déplacer ou n’ont pas accès aux services numériques, en proposant des 
services mobiles à domicile ou dans un autre lieu public qu’ils fréquentent réguliè-
rement.

•	 Il faut faciliter l’accès aux bâtiments publics pour les personnes à mobilité réduite.
•	 Nous souhaitons rendre la maison communale à nouveau plus accessible sans ren-

dez-vous préalable.

Services à la population

•	Après la rénovation de la bulle de tennis, le système de chauffage du hall des 
sports et plus généralement son infrastructure dans son ensemble sont à l’ordre du 
jour : rénovation ou reconstruction de ce complexe vieux de 50 ans ? Un choix devra 
être fait lors de la prochaine législature.

•	 Avec une vingtaine d’associations sportives dynamiques, les habitants de Kraainem 
ont un large choix pour pratiquer un sport. Voir les actions concrètes dans le pro-
gramme complet sur www.kraainem-unie.be

•	 Kraainem dispose à présent de bâtiments communaux parfaitement adaptés à l’or-
ganisation d’événements culturels (Agora, château Jourdain). Ils doivent être uti-
lisés plus intensivement, notamment en attirant des partenaires externes (théâtre, 
danse, concerts, films, conférences, expositions...), afin d’enrichir l’offre culturelle 
pour les jeunes et les moins jeunes. 

•	 À Kraainem, les jeunes ont le choix entre différents mouvements de jeunesse. 
Nous voulons continuer à les soutenir et à encourager la coopération entre les diffé-
rents groupes. D’autres actions sur www.kraainem-unie.be

Sport, culture et jeunesse

•	Kraainem compte un grand nombre d’indépendants locaux, des magasins, des 
bars, des restaurants, etc.  Nous voulons continuer à soutenir nos entrepreneurs.  

•	 Nous voulons également leur donner plus de visibilité via une plateforme sur le site 
web de la commune.

Commerçants
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Notre programme pour le CPAS

Après une période de crises (covid, prix de l’énergie, inflation...), le Centre de rencontres Octopus 
(avenue A. Dezangré) doit inaugurer une ère nouvelle et donner un vigoureux élan au CPAS. Celui-ci 
est au service de toutes les personnes rendues fragiles par l’âge, une santé défaillante, la malchance 
professionnelle ou une difficulté à trouver sa voie, des soucis dans l’entourage, des problèmes finan-
ciers, la recherche d’un logement, une situation de détresse…

•	 Repenser les rencontres et mettre au point une palette d’activités at-
trayantes pour les seniors, notamment après les repas de Resto & Co. 

•	 Stimuler la solidarité et l’entraide (petites réparations, gestion administra-
tive, …) au sein des quartiers avec un soutien organisationnel communal. 

•	 Développer les rencontres et activités intergénérationnelles en collabora-
tion avec les écoles, la Maison de l’Enfant, les mouvements de jeunesse, les 
étudiants .... 

•	 Informer à large échelle sur les logements partagés (analogues aux sys-
tèmes kangourous) pour transformer les grandes maisons en unités d’habi-
tation séparées, dans le respect de la législation. Promouvoir la formule « Un 
toit deux âges ».

•	 Favoriser au maximum l’insertion dans les associations sportives et 
culturelles de Kraainem. 

•	 Étendre les services MOBILO  aux rendez-vous administratifs, chez le vé-
térinaire, …  

•	 Faciliter la montée/descente des trottoirs en aménageant des bordures 
aplanies lors de la réfection des rues.

•	 Soutenir efficacement l’orientation ou la réinsertion professionnelle, 
en utilisant notamment l’argent disponible (ex-PWA).

•	 Prévenir le surendettement par une politique d’accompagnement effi-
cace.

•	 Faire connaître aux familles, et spécialement aux familles monoparen-
tales et aux parents séparés, les crèches, la Maison de l’Enfant et les pos-
sibilités de stages pendant les congés scolaires.

•	 Accompagner les personnes avec des mesures simples réduisant la 
consommation d’eau et d’énergie ou évitant le gaspillage alimentaire.

•	 Renforcer la prévention en matière de santé (alimentation, sécurité dans 
les logements et à l’extérieur, vaccinations…).

Les personnes malades ou à mobilité réduite

Les personnes victimes des aléas de la vie

Les seniors

•	 Lutter contre la fracture numérique en 
revalorisant le contact téléphonique direct 
pour la prise de rendez-vous et les informations 
simples ;  en mettant en place un centre 
informatique en libre-service à l’Octopus 
(ordinateurs, imprimante) et en y organisant 
des formations pour débutants absolus et 
personnes plus avancées..



Tout ce que vous devez savoir sur les élections communales du 13 octobre

Pour QUI allez-vous voter ?
A Kraainem, 23 conseillers communaux sont élus (ce nombre est fonction du 
nombre d’habitants de la commune).  
•	 Que font ces conseillers communaux ? Ils prennent les décisions dans 

des domaines divers qui touchent de près la vie quotidienne des citoyens. 
On retrouve entre autres : les routes (à l’exception des axes importants qui 
sont régionaux), les trottoirs et pistes cyclables, les écoles (communales), 
la police, le sport et la culture au niveau local, l’environnement…

•	 Ils se réunissent lors du Conseil communal mensuel qui est public. 
A Kraainem (commune à facilités), les échevins sont élus au suffrage direct. 
•	 Que font les échevins ? Ils s’occupent de la gestion journalière de la com-

mune. Ils préparent et exécutent les décisions du conseil communal.
•	 Les 5 échevins et le bourgmestre forment ensemble le Collège des bourg-

mestre et échevins.
Le bourgmestre est élu par les conseillers communaux à la majorité.
A Kraainem, on vote aussi pour 9 conseillers au CPAS qui forment le Conseil 
d’aide sociale. Les séances mensuelles sont publiques. Les dossiers liés à des 
situations concrètes de personnes sont discutés à huis clos. Le CPAS - Centre 
Public d’Action Sociale - a pour mission d’octroyer l’aide sociale due par la col-
lectivité aux personnes en difficulté, afin de garantir à chacun de vivre dans les 
conditions respectueuses de la dignité humaine.

POURQUOI aller voter ?
Parce que VOUS :

DECIDEZ comment votre argent est utilisé.

PROTEGEZ vos droits et les valeurs démocratiques.

REFUSEZ de laisser place aux extrêmes communautaires ou autres.

COMMENT (bien) voter ?
Kraainem-Unie fait une campagne collective, c’est-à-dire tous 
les candidats ensemble, et nous vous conseillons de voter pour 
un maximum de candidats individuels sur la liste de LB Kraai-
nem-Unie pour le conseil communal et le CPAS.

OÙ allez-vous voter ?
Les élections se dérouleront dans le hall des sports 
communal (rue du Patronage 10).
Un tout nouvel escalier de secours a été construit 
à l’arrière du hall des sports et rendra maintenant 
la sortie des bureaux de vote nettement plus aisée. 
Les personnes à mobilité réduite pourront bien sûr 
toujours sortir via le plan incliné à l’avant du hall des 
sports.

Les places de stationnement sur le parking du hall des sport étant limitées et ré-
servées en priorité aux personnes à mobilité réduite, il est recommandé de se 
rendre aux urnes à pied ou à vélo si possible.
Afin de limiter l’attente, des heures indicatives seront proposées sur les invitations à 
voter.
Un système de navette est organisé pour les habitants moins mobiles. Vous pou-
vez vous inscrire au 02 719 20 73 ou via le formulaire sur www.kraainem.be

Et si vous êtes absent le 13 octobre ?
Il est possible de donner procuration à n’importe quel autre électeur. Un élec-
teur ne peut détenir qu’une seule procuration. 
Vous trouverez toutes les explications sur www.kraainem.be/fr/voter
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Alles wat u dient te weten over de lokale verkiezingen 13 oktober

Voor WIE gaat u stemmen?
In Kraainem worden 23 gemeenteraadsleden verkozen (dit aantal wordt bepaald 
door het aantal inwoners in de gemeente).  
•	Wat doen deze gemeenteraadsleden? Ze nemen beslissingen over diverse aan-

gelegenheden die van dichtbij het dagelijks leven van de burgers beïnvloeden. 
Deze zijn onder meer: de straten (behalve de grote wegen, die gewestelijk zijn), 
de voet- en fietspaden, de (gemeentelijke) scholen, de politie, sport en cultuur op 
gemeentelijk niveau, het milieu…

•	Zij komen samen tijdens een maandelijkse gemeenteraad, die openbaar is.
In Kraainem, een faciliteitengemeente, worden de schepenen rechtstreeks verkozen. 
•	Wat doen de schepenen? Ze zijn verantwoordelijk voor het dagelijks beheer van 

de gemeente. Ze bereiden de beslissingen van de gemeenteraad voor en voeren 
die uit.

•	De 5 schepenen en de burgemeester vormen samen het College van burge-
meester en schepenen.

De burgemeester wordt verkozen door een meerderheid van gemeenteraadsleden.
In Kraainem stemt men ook voor 9 raadsleden bij het OCMW die samen de raad 
voor maatschappelijk welzijn vormen, waarvan de zittingen openbaar zijn, behalve 
wanneer het onderwerp dit niet toelaat, zoals concrete situaties van specifieke perso-
nen. Het OCMW – Openbaar Centrum voor Maatschappelijk Welzijn – heeft als missie 
om sociale hulp te bieden aan personen die in moeilijke situaties verkeren, zodat ie-
dereen een menswaardig bestaan kan leiden.

WAAROM gaan stemmen?
Omdat U:

BESLIST hoe uw geld wordt gebruikt.

uw rechten en democratische waarden BESCHERMT.

WEIGERT toe te geven aan communautaire of andere extremen.

HOE (goed) stemmen?
Kraainem-Unie voert collectief campagne, d.w.z. alle kan-
didaten samen, en we raden u aan om op zoveel mogelijk 
individuele kandidaten van de LB Kraainem-Unie lijst te 
stemmen voor de gemeenteraad en het OCMW.

WAAR gaat u stemmen?
De verkiezingen worden gehouden in de gemeen-
telijke sporthal (Patronaatsstraat 10).
Er is een gloednieuwe noodtrap gebouwd aan de 
achterkant van de sporthal, waardoor het nu veel 
gemakkelijker is om de stembureaus te verlaten. 
Mensen met beperkte mobiliteit kunnen natuurlijk 
nog steeds via het hellend vlak aan de voorkant van 
de sporthal naar buiten.

Omdat de parkeerplaatsen aan de sporthal beperkt zijn en vooral gereserveerd 
voor minder mobiele inwoners, raden we u aan om indien mogelijk te voet of 
met de fiets naar de stembussen te gaan.
Om de wachttijden te beperken, staan er indicatieve tijden op de uitnodigingsbrieven.
Voor de minder mobiele burgers wordt een shuttle georganiseerd. U kan u te-
lefonisch inschrijven via 02 719 20 73 of via het formulier op www.kraainem.be

Wat indien u er niet bent op 13 oktober?
Je kunt een volmacht geven aan elke andere kiezer. Een kiezer mag maar 
één volmacht hebben. 
Je vindt alle uitleg op www.kraainem.be/nl/stemmen

Uw stem telt!
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Ons programma voor het OCMW

Na een periode van crisis (covid, energieprijzen, inflatie...), moet het Ontmoetingscentrum Octopus 
(Dezangrélaan) een nieuw tijdperk inluiden en een krachtige impuls geven aan het OCMW. Het OCMW is 
er om iedereen te helpen die kwetsbaar is geworden door een hoge leeftijd, gezondheidsproblemen, 
professionele tegenslag of moeilijkheden om zijn eigen weg te vinden, zorgen bij familie en vrienden, 
financiële problemen, de zoektocht naar een woning, een noodsituatie, enz. 

•	Sociale contacten stimuleren en een aantrekkelijke waaier aan activiteiten 
aanbieden aan senioren, onder meer na de maaltijden van Resto & Co.

•	Solidariteit aanwakkeren en wederzijdse hulp op poten zetten (kleine 
herstellingen, administratief beheer...) in de wijken, met organisatorische 
steun van de gemeente.   

•	Intergenerationele contacten en activiteiten ontwikkelen in samenwer-
king met scholen, het Huis van het Kind, jeugdbewegingen, studenten ....  

•	Uitgebreide informatie verstrekken over gemeenschappelijk wonen om 
grote huizen om te vormen tot verschillende autonome wooneenheden, 
in overeenstemming met de wetgeving.  De mogelijkheid “Eén dak, twee 
leeftijden” promoten.

•	Zoveel mogelijk inclusie nastreven in sport- en culturele verenigingen van 
Kraainem. 

•	De MOBILO-diensten (momenteel voor medische afspraken) uitbreiden 
naar administratieve afspraken (gemeente, OCMW, politie, notaris), afs-
praken met een dierenarts, enz.  

•	Bij heraanleg van straten vlakke stoepranden aanbrengen om het op- en 
afstappen van voetpaden te vergemakkelijken.

•	Doeltreffende ondersteuning bieden bij beroepskeuze of professionele 
re-integratie, en hiervoor gebruik maken van het beschikbare geld (ex-PWA).  

•	Gezinnen, vooral eenoudergezinnen of gezinnen met gescheiden ouders, 
uitvoerig inlichten over crèches, het Huis van het Kind, stagemogelijkhe-
den tijdens schoolvakanties. 

•	Overmatige schuldenlast voorkomen door een effectief ondersteuningsbeleid.
•	Mensen ondersteunen met eenvoudige maatregelen om water- en ener-

gieverbruik te verminderen en voedselverspilling te voorkomen. 
•	Gezondheidspreventie versterken (voeding, veiligheid in huis en 

buitenshuis, vaccinaties, enz.). 

Mensen met een beperking of zieken

Slachtoffers van de grillen van het leven

Senioren

•	Het bestrijden van de digitale kloof door het 
bevorderen van direct telefonisch contact voor 
het maken van afspraken en het verstrekken 
van eenvoudige informatie; het opzetten 
van een zelfbedieningscomputercentrum 
bij Octopus (computers, printer) en het 
organiseren van cursussen voor absolute 
beginners en meer gevorderde gebruikers...
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•	Iedere inwoner heeft het recht om te kiezen tussen Nederlands of Frans als voer-
taal in officiële contacten met de gemeente. Dit is vastgelegd in de wet. Een ge-
west of gemeente kan hier niets eigenhandig aan veranderen. Wij zullen de facili-
teiten blijven handhaven zoals wij dat in de laatste 6 jaar hebben gedaan, zonder 
ons te laten afleiden door politieke agitatie waar het belang van de bevolking 
niet mee is gediend. 

•	Kraainem is niet alleen één van de meest aantrekkelijke gemeenten van België, maar 
ook één van de meest diverse, met haar 103 nationaliteiten. Een success story van 
tolerantie tussen alle gemeenschappen. Wij zullen erop toezien dat dit zo blijft, o.a. 
door de organisatie voort te zetten van talrijke activiteiten voor jong en oud.

Sociale gemeente voor alle talen en culturen

•	Een gemeentelijk woonzorgcentrum voor de senioren creëren is in de huidige 
conjunctuur problematisch, maar wij verbinden ons ertoe om alle mogelijkheden 
te onderzoeken om het aanbod te verhogen, zodat bejaarde Kraainemnaars niet 
verplicht zijn om hun laatste jaren door te brengen buiten de gemeente.

•	Maar ook de kleinste Kraainemnaars zitten krap. Wij zijn van mening dat alle mo-
gelijkheden voor meer plaatsen in crèches onderzocht moeten worden. 

•	Een nauwere samenwerking met de maatschappij voor sociale woningen Woon-
trots in Kraainem is nodig, zodat de bestaande sociale woningen beter onderhou-
den worden en herstellingen sneller worden uitgevoerd. Tevens werd reeds beslist 
om in de legislatuur 2025-2030 42 nieuwe sociale woningen te bouwen op het 
Kruisveld. 

•	We streven naar een gemeente waar personen met een handicap volwaardig kun-
nen deelnemen aan de samenleving, met aandacht voor toegankelijkheid, aange-
paste ondersteuning en inclusieve voorzieningen op maat.  

•	Het is het belangrijk om op een verantwoorde manier met dieren om te gaan. De 
bevolking wordt zich bovendien meer en meer bewust van het welzijn van dieren, 
hun positieve invloed en grote rol in ons leven. Daarom zijn we van plan een lokaal 
dierenwelzijnsbeleid op te stellen, waarin niet enkel wordt gefocust op huisdie-
ren, maar ook op vrijlopende dieren die onze zorgen en/of hulp nodig hebben. Te-
vens zijn meer vrije uitloopzones voor de honden nodig.

Waar iedereen zich goed voelt
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•	We breiden de digitale dienstverlening voor de burgers uit zodat zij, indien zij 
het wensen, zo weinig mogelijk naar het gemeentehuis moeten komen. Wat wette-
lijk digitaal toegelaten is moet ook aangeboden worden.

•	Het gemeentehuis dichter bij de burger brengen voor mensen die niet naar het 
gemeentehuis kunnen of geen toegang hebben tot digitale diensten door mobiele 
diensten, bij hen thuis of op een andere publieke locatie waar ze zich regelmatig 
bevinden, te voorzien.

•	De toegang tot de openbare gebouwen vergemakkelijken voor mindervaliden.
•	Het gemeentehuis opnieuw meer toegankelijk maken zonder voorafgaandelijke 

afspraak.

Dienstverlening

•	Na de vervanging van de tennisbubbel is het klimaatsysteem van de sporthal - en 
meer algemeen de infrastructuur in zijn geheel - aan de beurt: renovatie of nieuw-
bouw? Dit moet grondig geanalyseerd worden. 

•	Wie sport wil beoefenen in Kraainem, met zijn 20-tal dynamische sportverenigin-
gen, heeft een ruime keuze. Zie onze voorziene acties op www.kraainem-unie.be

•	Kraainem beschikt nu over gemeentelijke gebouwen die uitermate geschikt zijn 
voor de organisatie van culturele evenementen (Agora, kasteel Jourdain). Zij moe-
ten intensiever worden benut, o.m. door externe partners aan te trekken (theater, 
dans, concerten, film, lezingen, tentoonstellingen...) zodat het culturele aanbod 
voor jong en oud rijker wordt. 

•	In Kraainem hebben de jongeren de keuze tussen verschillende jeugdbewegin-
gen, wij willen ze verder ondersteunen en de samenwerking tussen de verschillen-
de groepen aanmoedigen. Andere voorziene acties op www.kraainem-unie.be

Sport, cultuur en jeugd

•	Kraainem heeft een groot aantal zelfstandigen en lokale handelszaken, winkels, 
bars,restaurants, enz.  We willen onze lokale ondernemers blijven ondersteunen.  

•	Wij willen ook meer visibiliteit voor hun creëren door middel van een platform op 
de website van de gemeente.

Handelaars



•	Een gemeente met zwerfvuil kan niet gezond zijn. In het algemeen zullen wij – 
samen met Interza – strikter toezien en de nodige maatregelen nemen om de ge-
meente properder te maken.

•	Exploitatievergunning van de luchthaven: als vicevoorzitter van de BUTV(2), 
speelt Burgemeester Bertrand Waucquez een belangrijke rol in dit dossier en 
Kraainem zal hierin een gidsfunctie blijven vervullen, in samenwerking met de 
inwonersverenigingen. Zie ook www.kraainem-unie.be voor onze volledige visie.

•	In functie van de evolutie van de werken aan de ring zullen er  nieuwe geluidsmu-
ren worden geplaatst (o.a. in Noord-Kraainem ter hoogte van de E40). 

•	Kraainem moet tegen 2040 “asbestveilig” zijn. Steun aan bewoners voor de sane-
ring van asbest in daken en gevels is voor ons een prioriteit, alsook het bestrijden 
van niet-veilige verwijdering door onbevoegden. 

•	Meetstations plaatsen om de luchtkwaliteit te controleren.

Gezonde gemeente

•	Er blijft na de voltooiing van de Agora en het nieuw ontmoetingscentrum van het 
OCMW “Octopus” (voorheen Hoeve Van Deuren), alsook de renovatie van Kasteel 
Jourdain (conciërgewoning en nieuwe Serre/Orangerie) vooral de renovatie/her-
bouw van het voormalig vredegerecht aan de Koningin Astridlaan over. Hiervoor 
is een Publiek-Private Samenwerkingsconstructie voorzien, die in de komende 
legislatuur vorm moet krijgen.

•	Wat de renovatie van de twee gemeentelijke scholen betreft, alsok onze projekten 
i.v.m. het behoud van het bouwkundig erfgoed van Kraainem, zie het volledig pro-
gramma op www.kraainem-unie.be 

Patrimonium

•	Kraainem lijdt onder haar ligging aan de ring, waardoor misdadigers snel weg 
kunnen komen. Anderzijds hebben wij de voordelen van in een kleine politiezone 
te liggen (WOKRA). Dit geeft een directer contact tussen politie en bevolking. Echter, 
de strijd tegen inbraken moet worden versterkt via de politie en door het gebruik 
van de ANPR-camera’s te optimaliseren (zij worden gebruikt voor de bestrijding 
van misdaad, niet om inwoners te verbaliseren). Ook de BINs (burger-informatie 
netwerken) die per buurt zijn georganiseerd in samenwerking met de politie moe-
ten in de komende legislatuur fijnmaziger worden om inbraken beter te bestrijden. 

•	Het onderhoud van heggen en struiken is een factor van veiligheid op bepaalde 
locaties. Wij voorzien een sensibiliseringscampagne van betrokken bewoners (en 
instanties). Ook bomen in de buurt van verlichting moeten meer worden gesnoeid.

•	De samenwerking tussen ouders, scholen, gemeente en politie om de mobiliteit en 
de veiligheid rond de scholen te verbeteren heeft te weinig resultaat opgeleverd.  
Wij plaatsen dit terug op de agenda om in samenspraak met alle betrokkenen om 
realistische verbeteringen te verwezenlijken.

Veiligheid
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Financiën: wij blijven binnen uw budget

•	Wij hebben de laatste 6 jaar een inhaalspurt achter de rug wat betreft de investe-
ringen(1) en hebben de schuld verder teruggebracht met 24% in de periode 2019-
2023, van 583 € tot 438 € per inwoner (het mediane cijfer voor alle Vlaamse ge-
meenten bedraagt 978 € per inwoner). We blijven de grote leningen van 2006-2007 
(de schuld per inwoner was toen ongeveer 2.250 €) terugbetalen tot in 2027.  

•	Vanaf 2028 zou de autofinancieringsmarge (kasstroom die ons in staat stelt onze 
reserves op te bouwen) – zonder onverwachte factoren – dus aanzienlijk moeten 
toenemen.   

•	De officiële cijfers van de jaarrekening 2023 tonen aan dat de financiën gezond 
zijn en structureel in evenwicht. We hebben voortdurend de werkingskosten en 
personeelsuitgaven strikt in de hand gehouden. En zullen dit blijven doen. 

•	“De hoge inflatie en energieprijzen zorgden voor een spectaculaire kostenexplosie 
bij steden en gemeenten (loonkosten, energiefacturen, stijgende prijzen van bouw-
materialen)’ (bron: Belfius 2023). Ook in Kraainem voelen we dit. We blijven streven 
naar efficiëntie en kostenbesparingen door steeds realistische en weloverwogen 
keuzes te maken (zie ons programma) zonder de kwaliteit van onze dienstverlening 
in het gedrang te brengen. Tevens gaan we verder beroep doen op alle mogelijke 
subsidies en gelijkaardige bronnen van inkomsten zoals samenwerking met exter-
ne partners. 

(1) Voor de investeringen hebben we in de jaren 2020-2023 gemiddeld 4,756 mio € per jaar 
uitgegeven, waarvan 2,1 mio € per jaar uit de reserves, die eind 2023 10,2 mio € bedroegen.

(2) Belgische Unie Tegen Vliegtuighinder



Ons programma

•	Eerst en vooral gaan wij de werken uitvoeren die werden opgenomen in het Meer-
jarenplan 2019-2025 en die nog niet (volledig) zijn uitgevoerd, zoals bijvoorbeeld 
de grote renovatie van de Potaardestraat. 

•	Zo ook de infrastructurele aanpassingen die nodig zijn voor zones 30 in bepaalde 
buurten (bv. Fazantenlaan, Sequoyaslaan, Ligusterslaan, ...). De renovatie van de 
Zaventemsesteenweg en de Groenstraat zal nog beginnen tijdens deze periode 
van het meerjarenplan, die pas eindigt in 2025. 

•	De werken aan de Molenstraat zijn gepland voor eind 2025.  
•	De Steenweg op Mechelen wordt opnieuw aangelegd door het Vlaams Gewest 

(met een gedeeld fiets- en voetpad) in het kader van het Ringfietspad.
•	Grote renovatiewerken – met totale vervanging van ons verouderde rioleringssys-

teem – geven veel overlast aan de buurtbewoners, maar wij hebben geen keuze. De 
prijs van het niet te doen is een toenemend aantal verzakkingen, lekken, afgezette 
straten e.d. Wij voorzien een strakkere organisatie van de relaties met de straat- en 
buurtbewoners alsook met de aannemers om de overlast zo laag mogelijk te houden. 

•	Trottoir-renovatie zal doorgaan, ook nu meer dan 70% reeds vernieuwd is. 
•	Ook zullen wij een actief coördinatiebeleid voeren voor nutswerken (telecom, elek-

tra, enz.) zodat waar mogelijk de straten slechts één keer opengemaakt worden.
•	De problematiek van de overstromingen aanpakken blijft een prioriteit voor ons. 

Naast de Diaboloschool werd een stormbekken aangelegd (ingebruikname sep-
tember 2024). De vernieuwing van het rioleringsnetwerk speelt hier ook een rol. 
Het plan is ook om de vijvers in het Jourdainpark te gebruiken als stormbekkens in 
geval van nood.

•	Een gemeente met zoveel groen binnen de ring is uniek. Wij doen alles om dat 
zo te houden. De procedure voor de bevestiging van het agrarisch gebruik van het 
“Pikdorenveld” (tegenover de supermarkten aan de Wezembeeklaan) is gestart en 
moet nog juridisch worden bevestigd. 

•	Er moet een audit komen van het groen-management van de openbare ruimte 
in Kraainem, gevolgd door een duidelijke communicatie over de keuzes en criteria 
die voor dit onderhoud gebruikt worden. Het groen van de gemeente maakt ook 
deel uit van ons patrimonium en verdient als zodanig de aandacht van experten en 
medezeggenschap van de bevolking.  

•	Kraainem heeft zich verbonden aan doelstellingen van een Klimaatplan voor 2030. 
Hier komen de groene toekomst en volksgezondheid samen. De details van de con-
crete acties (aantal bomen, aantal deelwagens...) vindt u in ons volledig program-
ma op www.kraainem-unie.be

Duurzame en groene gemeente

Openbare werken: “work in progress!”

•	Voor automobilisten en andere weggebruikers blijven wij werken aan veiligheid 
en vlot verkeer. Wij blijven actief lobbyen tegen de gewestelijke plannen voor de 
herindeling van het Vierarmenkruispunt (o.a. versmalling van de Tervurenlaan van 
4 naar 2 rijstroken). Ook de herindeling van de Noordelijke ring die op- en afritten 
van de E40 ter hoogte van de Woluwelaan voorziet wordt door ons op de voet ge-
volgd ingeval deze ten nadele van Kraainem uitvalt.

•	Voor elektrische wagens zullen wij werk maken van een groter aantal laadpunten 
in Kraainem, zoals voorzien in het Klimaatplan 2030. 

•	Wij gaan door met de uitbreiding en verbetering van het fietspadnetwerk. Waar 
mogelijk doen wij dit met financiële steun van het gewest. Ook het plaatsen van 
fietsboxen en beugels en financiële steun voor de aankoop van elektrische fietsen 
blijven prioriteiten. 

•	Ook blijven wij onvermoeid lobbyen zodat men met het openbaar vervoer van 
Zuid-Kraainem naar bijv. het gemeentehuis kan komen zonder bij Metro Kraainem 
over te moeten stappen. 

•	Wat de metroparking betreft zullen wij blijven lobbyen om het gratis en toeganke-
lijk te houden voor alle Kraainemnaars en het gebruik ervan makkelijker te maken 
voor mensen met een geldig vervoersbewijs.  

Mobiliteit voor iedereen

Bij het opstellen van dit programma hebben 
we - onder andere - rekening gehouden met de resul-
taten van ons onderzoek van juni 2024 en de Omgeving-

sanalyse die de gemeentelijke administratie deze zomer 
heeft opgesteld.
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Colette, raadslid bij het OCMW, 
is tweetalig en komt uit een fa-
milie die solidariteit hoog in het 
vaandel draagt. Afgestudeerd in 
Romaanse filologie (KUL) en met 
studies rechten en antropologie 
(UCL), heeft ze 40 jaar ervaring in 
het hoger onderwijs. Ze was ook 
zes jaar vrijwilliger in een kleuter-
school in Brussel. Medeoprichter 

van de vzw Discover Kraainem, heeft ze een passie voor 
de relaties tussen gemeenschappen en voor intergenera-
tionele banden.

Sinds 2019 is Damien raadslid van 
het OCMW en lid van het vast bu-
reau. Samenwonend en vader van 
2 tieners, coördineert hij de lenin-
gen bij het Museum voor Kunst 
en Geschiedenis (Jubelpark) en 
werkt hij aan aankopen, en het 
opsporen van gestolen werken. 
Gepassioneerd door menselijke 
relaties, cultuur en ecologie, is hij 

actief in verschillende lokale verenigingen, waaronder de 
boogschuttersclub. Sinds zes jaar brengt hij een frisse en 
constructieve wind bij het OCMW-team.

Geboren in Kraainem, getrouwd, 
moeder en grootmoeder, is Nadia 
gediplomeerd verpleegster en 
heeft ze gewerkt in het St-Luc- 
ziekenhuis. Ze is zeer lokaal betrok-
ken, coördineert een BIN en is een 
Propere Burger. Actief vrijwilliger 
bij het Koninklijk Instituut voor Do-
ven en Blinden en bij de hulp aan 
Oekraïners, is ze ook co-auteur van 

het boek “Allergisch en Verlekkerd”. Gepassioneerd door tui-
nieren, sluit ze zich aan bij Kraainem-Unie om de gezond-
heid en het sociaal welzijn van de burgers te verbeteren.

123

Colette Storms Damien FilippiNadia Steenbeek

Chantal woont al 34 jaar in Kraai-
nem, is weduwe en heeft 2 kinde-
ren. Afgestudeerd in lichamelijke 
opvoeding (UCL), heeft ze 38 jaar 
lesgegeven aan de Haute École 
Léonard de Vinci. Samen met haar 
tweede echtgenoot Alain Moens 
begeleidt ze al 20 jaar sneeuw- en 
bergklassen. Ze heeft 30 jaar gym-
nastieklessen voor volwassenen 

gegeven en is actief lid van het comité van de september-
feesten. Sinds 2012 steunt ze Kraainem-Unie, een burger-
beweging die de lokale levenskwaliteit wil verbeteren.

Drietalig lid van Kraainem-Unie 
sinds 2012, woont in Kraainem 
sinds 25 jaar, getrouwd en vader 
van 3 tweetalige kinderen, is Phi-
lippe afgestudeerd in informatica 
en is hij business analist in de sec-
tor van geconnecteerde wagens 
voor een autoconstructeur. Tevens 
is hij professioneel fotograaf en 
was hij lid van de ouderraad en de 

schoolraad van GBS De Klimboom gedurende 10 jaar. Hij 
zet zich in voor lokaal bestuur, mobiliteit, de bescherming 
van groene ruimtes en de vermindering van taalgeschillen.

Anja is sinds 2019 gemeente-
raadslid. Ze is mentor voor nieuwe 
inwoners en actief in de Neder-
landstalige bibliotheek. Woont 
in Kraainem sinds 2011 met haar 
twee kinderen, is afgestudeerd in 
bedrijfskunde en rechten en werkt 
bij een grote financiële instelling. 
Anja is bereid te zetelen in zowel 
de gemeenteraad als het OCMW, 

wat haar in staat zal stellen om de dossiers die een impact 
hebben op zowel de gemeente als het OCMW effectief te 
volgen.
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Chantal Dion Philippe BlockmansAnja Vermeulen

Getrouwd, woont in Kraainem 
sinds 24 jaar. Liliane werkte 17 jaar 
als verpleegster op de kraamafde-
ling van het Sint-Pietersziekenhuis 
en heeft daarna 28 jaar de crèche 
“La Panade” in Kraainem geleid. 
Nu gepensioneerd, is ze sinds 
2021 vrijwilliger bij het Huis van 
het Kind. Aansluiten bij de bur-
gerbeweging Kraainem-Unie was 

vanzelfsprekend omdat ze het fijn vindt om te luisteren en 
vooral mensen in nood te helpen. Het is immers niet ge-
makkelijk om de deur van een OCMW te openen!

Geboren in Kameroen, heeft André 
in verschillende landen gewoond 
dankzij de diplomatieke carrière 
van zijn ouders. Analist-program-
meur bij HR-Rail België en web-
master. Hij is gevoelig voor kwes-
ties rond de ouderenzorg (woont 
met zijn vrouw en schoonmoeder), 
digitale kloof en gelijke kansen. Hij 
begeleidt jongeren aan het begin 

van hun carrière en neemt deel aan burgerinitiatieven zo-
als het Repair-Café. Hij wil zijn ervaring inzetten voor de 
lokale diversiteit.

56

Liliane Neys André Ebongué

Raadslid bij het OCMW en wo-
nend in Kraainem sinds 25 jaar is 
Laurent vader van drie tieners die 
de lokale gemeentelijke scholen 
hebben doorlopen. Als burgerlijk 
ingenieur en leidinggevende bij 
een Belgisch telecombedrijf waar-
deert hij meertaligheid als een 
belangrijke troef. Voorvechter van 
gelijke kansen, zet hij zich in voor 

een sociaal activeringsbeleid zonder discriminatie. Op de 
bres voor integriteit en ethiek, streeft hij naar een recht-
vaardigere en inclusievere samenleving.

4

Laurent De Meutter

7



Als arts, voedingsdeskundige en 
evenementenorganisator, is San-
dra een dynamische en betrokken 
vrouw. Ze woont al 25 jaar in Kraai-
nem en is verantwoordelijk voor 
evenementen op de Zonnebos- 
laan. Ze wil haar gemeente aange-
namer maken om in te wonen. Als 
actief lid van verschillende lokale 
verenigingen wil ze bijdragen aan 

een betere levenskwaliteit voor de inwoners, vooral op het 
gebied van mobiliteit en snelheidsbeperkingen in onze 
wijken.

Net van school, is Maxence een 
enthousiaste jongeman van 18 
jaar die zich graag wil inzetten 
voor zijn gemeenschap. Hij is ook 
gepassioneerd door welsprekend-
heid en neemt deel aan wed-
strijden. Zijn ervaring in jeugd- 
organisaties en parlementaire si-
mulaties heeft hem solide vaar-
digheden opgeleverd. Hij wil deze 

inzetten voor zijn gemeente, met name door te werken 
aan projecten die betrekking hebben op meertaligheid en 
duurzame mobiliteit.

Lorenz, van Duitse afkomst, 
woont al 20 jaar in Kraainem. Zijn 
carrière heeft hem naar Duits-
land, Groot-Brittannië, Japan en 
de Verenigde Staten gebracht. 
Hij is bedrijfsjurist bij een mul-
tinational. Zijn passie voor ta-
len weerspiegelt zijn visie dat ze 
een culturele rijkdom vormen en 
niet een belemmering. Als mede- 

oprichter en penningmeester van Discover Kraainem vzw 
zet hij zich in voor het behoud en de waardering van het 
lokale erfgoed en het bekendmaken ervan.
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Sandra Gurdain Maxence CoupletLorenz 
Ködderitzsch

Johan is schepen in Kraainem 
sinds 2019, verantwoordelijk voor 
erfgoed, ruimtelijke ordening, 
openbare werken, mobiliteit, 
overstromingen, en Nederlandsta-
lige cultuur en jeugd. Agronoom, 
gespecialiseerd in het recycleren 
van nevenproducten tot mest-
stoffen. Vader van drie tweetalige 
kinderen en grootvader. Cultiveert 

zijn passie voor de natuur in zijn moestuin. Als geboren 
Kraainemnaar en mandataris sinds 12 jaar zet hij zich voor-
al in voor het milieu, mobiliteit en onderwijs.

Donatienne, van Belgische en 
Zwitserse nationaliteit, getrouwd 
en moeder van 2 dochters die 
naar GBS de Klimboom gaan. On-
langs reisde ze met haar gezin een 
jaar lang in Zuid-Amerika met een 
camper, een verrijkende culturele 
ervaring. Als spoedverpleegkun-
dige heeft ze ook gewerkt in on-
cologie en neonatologie. Actief in 

jeugdbewegingen, heeft ze zich bij Kraainem-Unie aange-
sloten vanwege onze waarden en heeft ze een bijzondere 
interesse in jeugd en duurzame ontwikkeling.
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Donatienne Lüthi

Dan woont sinds 24 jaar in Kraai-
nem. Getrouwd, vader van 2 kin-
deren en een blije grootvader, is 
hij oorlogsveteraan uit Congo. Na 
20 jaar gewerkt te hebben voor de 
Orde van Advocaten bij de Brus-
selse Balie, is hij een dynamische 
jonge gepensioneerde. Sinds 2021 
is hij vrijwilliger bij het Huis van 
het Kind en wil hij het team van 

Kraainem-Unie ondersteunen, met name om de levens-
kwaliteit van kinderen en ouderen te verbeteren.

Marie-Sophie woont al 26 jaar in 
Kraainem, is getrouwd en moeder 
van 2 jongens in het Nederlands-
talig onderwijs. Ze steunt meer-
taligheid voor een inclusieve en 
rechtvaardige samenleving. Af-
gestudeerd in communicatie aan 
de IHECS, is ze communicatiever-
antwoordelijke bij een Belgische 
non-profit medische organisatie. 

Actief lid van de vzw Info-Sourds in Brussel, voelt ze zich 
aangetrokken tot Kraainem-Unie en de innovatieve aan-
pak, transparantie en strak financieel beleid. 
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Dan Jordens

Geert woont sinds 2018 in Kraai-
nem en werkt bij het Europees 
Parlement, waar hij met de fiets 
naartoe gaat. Vader van 6 kinderen 
op de Europese School van Wolu-
we. Hij heeft rechten gestudeerd 
in Leiden, aan het Europacollege 
in Brugge, en in New York. Na als 
advocaat te hebben gewerkt, is hij 
sinds 15 jaar in de Europese instel-

lingen actief. Hij wil zich inzetten voor een gezonde en aan-
gename leefomgeving: meer groen en fietspaden, minder 
afval en geluidsoverlast van o.m. vliegtuigen.
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Geert CorstensMarie-Sophie 
Cornet d’Elzius

Johan Forton
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Siska, getrouwd en moeder van 
twee tieners die in een drietalige 
omgeving zijn opgevoed. Ze heeft 
een Executive Master in “Informa-
tion Security” en werkt als “CISO as 
a Service” bij een Belgisch cyber-
securitybedrijf. Momenteel is ze 
voorzitter van de schoolraad van 
GBS De Klimboom. Ze stelt voor 
om een Cybercafé op te richten 

om burgers te begeleiden in de digitale wereld, te inves-
teren in het basisonderwijs en senioren te ondersteunen 
zodat ze thuis kunnen blijven wonen.

Gemeenteraadslid sinds 2019. 
André is getrouwd en heeft 3 kin-
deren. Hij heeft een Master in Busi-
ness Administration (UK) en 25 
jaar ervaring in grote bedrijven. Hij 
is nu ondernemer gespecialiseerd 
in management en financieel ad-
vies met internationale ervaring 
en teammanagement. Betrokken , 
met zijn familie, bij Kraainem-Unie, 

interesseert hij zich voor de gemeentefinanciën, sportver-
enigingen, is hij jurylid bij de zwemfederatie en doet hij 
vrijwilligerswerk.

Jean Philippe is afgestudeerd in 
toegepaste economische weten-
schappen en heeft een carrière in 
de banksector achter de rug. Nu 
met pensioen, is hij zeer betrok-
ken bij het gemeenschapsleven, 
o.a. binnen een BIN, Propere Bur-
ger en GECORO. Hij was ook lid 
van de “Milieuadviesraad” en heeft 
vrijwilligerswerk gedaan bij het 

Koninklijk Instituut voor Doven en Blinden, evenals voor 
de hulp aan Oekraïners. Hij wil zijn ervaring inzetten voor 
een efficiënte gemeentelijke werking.
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Siska Hallemeesch André IvanszkyJean Philippe  
Danneels

Magdelaine is een gemotiveerde 
jonge vrouw van 22 jaar, die graag 
actief wil zijn in het lokale leven. 
Ze is een toekomstige juriste met 
een sterke betrokkenheid bij haar 
gemeente Kraainem. Na een licen-
tie in de rechten van de KU Leuven, 
volgt ze momenteel een dubbele 
master in economisch en interna-
tionaal recht. Haar ambitie? Haar 

vaardigheden inzetten voor haar gemeenschap door zich  
in te zetten voor lokale projecten en bij Kraainem-Unie, 
een beweging door en voor de burgers!

Patrizio, burgerlijk ingenieur, spe-
cialisatie telecommunicatie, met 
een lange ervaring in de spoorweg-
sector en digitalisering. Heeft in 
verschillende regio’s van België ge-
woond, en vestigde zich in 2004 in 
Kraainem. Italiaan, maar vooral Eu-
ropeaan, getrouwd en vader van 3 
kinderen en 2 kleinkinderen, die al-
lemaal het Nederlandstalig onder-

wijs hebben gevolgd en die meertalig zijn. Gepassioneerd 
door mobiliteitskwesties, zet hij nu zijn expertise in om het 
leven van de inwoners van zijn gemeente te verbeteren.

Luc woont al 50 jaar in Kraainem, 
is perfect tweetalig, getrouwd, 
vader van 3 dochters en groot-
vader. Als handelsingenieur en 
accountant is Luc een man met 
veel talenten. Zijn professionele 
loopbaan, gekenmerkt door be-
langrijke verantwoordelijkheden 
binnen grote bedrijven, heeft hem 
een solide expertise in financieel 

beheer opgeleverd. Tegenwoordig wil hij zijn vaardighe-
den inzetten voor zijn gemeente met name voor een goed 
financieel beheer.
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Magdelaine 
Demoucelle

Patrizio GrilloLuc Zabeau

Van Roemeense en Belgische af-
komst, heeft Karina een deel van 
haar leven gewijd aan medisch 
onderzoek. Sinds 14 jaar woont ze 
in Kraainem en raakte ze snel be-
trokken bij het lokale leven. Ze is 
al 6 jaar zeer actief in jeugdbewe-
gingen en steunt activiteiten voor 
jongeren. Als arts en moeder is ze 
gevoelig voor gezondheids- en 

welzijnsproblemen. Haar waarden van openheid en res-
pect voor anderen hebben haar ertoe aangezet zich in te 
zetten voor Kraainem-Unie.

Olivier, 22 jaar, is geboren in Kraai-
nem. Opgegroeid in een twee-
talige omgeving (FR-NL), is hij 
masterstudent Bio-ingenieur, met 
een specialisatie in Moleculaire 
Biotechnologie van Genen en Cel-
len aan de VUB. Actief in jeugdbe-
wegingen, is hij al 5 jaar animator, 
eerst bij de Welpen en nu als leider 
bij de Lutins. In lijn met de waar-

den van Kraainem-Unie steunt hij meertaligheid en wil hij 
de gezondheid en het welzijn van de jongeren in Kraainem 
bevorderen.
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Karina Putineanu Olivier De Veirman

Kraainemnaar sinds 14 jaar, ge-
trouwd en moeder van 5 kinderen. 
Sophie is handelsingenieur en be-
geleidt algemene welzijnsprojec-
ten. Als directeur communicatie 
en fondsenwerving bij de Stichting 
be.Source werkt ze aan uitdagin-
gen rondom veroudering en de 
waardigheid van ouderen. Betrok-
ken bij verschillende verenigings-

projecten, heeft ze tijdens de COVID-crisis meegewerkt aan 
de productie van mondmaskers. Ze wil zich inzetten om 
onze gemeente op een constructieve manier te verbeteren.

10

Sophie de Beauregard
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Onze kandidaten

Schepen in Kraainem sinds 2019. 
Marie-France beheert communi-
catie, sociale zaken, ecologische 
transitie, burgerparticipatie, Ne-
derlandstalig onderwijs en ICT.  Op-
gegroeid in Kraainem, getrouwd 
en moeder van 2 kinderen die zo-
wel in het FR als NL worden opge-
voed, is ze handelsingenieur met 
ervaring in marketing. Mede-op-

richtster van Kraainem-Unie, is ze zeer actief in het vereni-
gingsleven en zet ze zich met veel dynamiek in voor milieu, 
gezondheid en cultuur.

Burgemeester van Kraainem sinds 
2019. Ook schepen van Financiën,  
voorzitter van de politiezone 
WOKRA en betrokken bij de strijd 
tegen vliegtuiglawaai, zet Bertrand 
zijn expertise als burgerlijk inge-
nieur en zijn kennis van 8 talen in 
ten dienste van de gemeente. Sa-
men met zijn echtgenote Julie en  
hun hulphond-in-opleiding Dal-

ton, luistert hij naar de inwoners en laat hij zich inspireren 
door hun suggesties om deze om te zetten in concrete ac-
ties, voor een groener, veiliger en harmonieuzer Kraainem.

Gemeenteraadslid en lid van de 
politieraad. Met haar focus op mo-
biliteit, wil Vinciane blijven opko-
men voor Kraainem in regionale 
verkeersdossiers. Woont in Kraai-
nem sinds 25 jaar, moeder van 3 
tieners die de twee gemeentelij-
ke scholen hebben doorlopen. Ze 
was zeer actief in de ouderraad 
van GBS De Klimboom. Als han-

delsingenieur heeft ze in de banksector gewerkt voordat ze 
leerkracht werd. Vinciane is positief en oplossingsgericht, 
een mentaliteit die ze ten dienste stelt van de burgers.
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Bertrand WaucquezVinciane De Meutter 
Cardinael

Anja is gemeenteraadslid sinds 
2019. Ze zit in de raad van bestuur 
van de Vereniging voor Openbare 
Groene Ruimten en de Smart Ci-
ties-werkgroep van de VVSG. Als 
mentor voor nieuwe inwoners is 
ze ook actief in de Nederlands-
talige bibliotheek. Sinds 2011 
woont ze in Kraainem met haar 
twee kinderen. Afgestudeerd in 

bedrijfskunde en rechten, werkt ze bij een grote financiële 
instelling. Ze sloot zich aan bij Kraainem-Unie nadat ze de 
impact van politiek op het dagelijks leven had ervaren.

Gemeenteraadslid sinds 2019 en 
moeder van een tiener dat naar 
school gaat in het NL. Met meer 
dan 25 jaar ervaring in public re-
lations is Nathalie zelfstandige en 
lid van netwerken voor vrouwelijk 
ondernemerschap. Zeer sociaal en 
met steeds een luisterend oor, zet 
ze zich volledig in voor de verdedi-
ging van de belangen van de inwo-

ners. Sterk betrokken bij ons hechte team draagt ze actief 
bij aan de promotie van de waarden van Kraainem-Unie en 
bevordert ze een transparante communicatie.

56

Anja Vermeulen Nathalie Woitrin

Gemeenteraadslid en lid van de 
politieraad. Historicus en taalkun-
dige van opleiding, heeft Carel een 
lange Europese carrière achter de 
rug en zet hij zijn expertise in hu-
man resources en het beheer van 
delicate politieke dossiers, zoals dat 
van drugs, in ten dienste van Kraai-
nem-Unie. Als voorzitter van de 
burgerbeweging Kraainem-Unie 

zet hij zich in voor een goed beheerde gemeente zonder 
communautaire conflicten, en werkt hij het hele jaar door 
om essentiële projecten voor Kraainem vooruit te helpen.

4

Marie-France 
Constant

Carel Edwards

Maak kennis met onze kandidaten voor de gemeenteraadsver-
kiezingen van 2024. Samen vormen we een sterk team, vol 
enthousiasme en met een gezonde mix van ervaring en 
innovatie. De perfecte cocktail om van Kraainem een fantasti-
sche plek te maken om te wonen.

Al in 2012 stelde Kraainem-Unie een meertalige lijst voor, om-
dat elke Kraainemnaar belangrijk is, ongeacht taal of cultuur. In 
2024 zetten we deze aanpak voort door een lijst voor te stellen 
met zowel Franstalige, Nederlandstalige als niet-Belgische kan-
didaten.

Samenwerken: een prioriteit!
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•	Alle weggebruikers zijn voor ons even belangrijk.
•	Wij brengen mensen samen in plaats van ze te ver-

delen. Wij hebben een nieuwe dynamiek gecreëerd en 
talrijke evenementen gelanceerd voor jong en oud.  Wij 
moedigen burgerinitiatieven aan en zijn blij dat in deze 
legislatuur veel nieuwe acties door burgers werden op-
gezet. 

•	Wij denken ‘outside the box’: neem het gebruik van de 
CO2 meters tijdens de covid crisis, die wereldwijd navol-
ging kreeg.

Op sociale media doen veel geruchten de ronde, wat is 
uw reactie?
C.E. Dat helaas ook Kraainem daar niet van wordt gespaard. 
Men probeert tweedracht te zaaien en het verschil tussen 
feit en fictie is niet meer belangrijk. Ik kan de mensen alleen 
maar aanraden goed de bron te checken van de informatie 
(vals profiel, anoniem, politieke kleur ...), alsook het plat-
form waarop de geruchten worden verspreid. Op  Facebook 
‘Les Bons Plans de Kraainem’  beho-
ren de beheerders tot de huidige 
oppositie MR/DéFi. De beheerder 
van ‘Nous aimons la commune 
de Kraainem’ is kandidaat van Pro 
Kraainem ... Dit zegt voldoende. 
Wie twijfelt kan terecht op de web-
site www.bertrandwaucquez.be. 
Je kan daar een factcheck vinden 
m.b.t. verschillende geruchten.

Ook over de financiën doen geruchten de ronde ...
B.W. Wij hebben steeds transparant gecommuniceerd dat 
we een belangrijk deel van de reserves gebruiken omdat 
het  nodig was na jarenlange stilstand omwille van com-
munautair en politiek gekibbel. Maar wij zitten inderdaad 
niet op dezelfde golflengte als de oppositie: MR/DéFi wou 
met de reserves een nieuw gemeentehuis bouwen (en 
was zelfs bereid er de Hoeve van Deure – bestemd voor een 
sociaal project – voor te verkopen 
aan een promotor), wij hebben 
gekozen voor lang-verwachte 
investeringen in infrastructuur 
in het belang van en voor de vei-
ligheid van de burgers, alsook in 
het gemeentelijk patrimonium.  
In 2027 zullen we eindelijk klaar 
zijn met de aflossing van de gro-
te leningen die in 2006-2007 zijn 
aangegaan (de schuld bedroeg 
toen meer dan 30 mio euro!). 
Ook in Kraainem kunnen we de 
stijgende kosten omwille van de 

hoge inflatie (loonkosten, energiefacturen, stijgende prij-
zen van bouwmaterialen) niet negeren en moeten we keu-
zes maken. Wij zoeken continue oplossingen om daaraan 
tegemoet te komen en om de kosten te drukken (ik ben bij 
voorbeeld één van de enige burgemeesters in Vlaanderen 
die geen secretaresse heeft, laat staan een cabinet).

Een eindwoord tot slot van dit interview?
C.E. Kraainem zit sinds 2018 op een nieuw spoor, er is stabiliteit en toe-
komstperspectief. Bertrand Waucquez is een man van de praktijk. Hij is een 
doener, bruggenbouwer, bereikbaar, oplossingsgericht en houdt het hoofd 
koel in moeilijke situaties. Met hem als lijsttrekker, en een dynamische ploeg 
vol ervaring en vernieuwing, stellen wij opnieuw een constructief program-
ma voor. Het enige dat wij vragen is dit: laat ons het werk voortzetten als 
burgers van Kraainem, gemandateerd door u, onze medeburgers.
B.W. Kraainem is een gemeente met veel troeven: dichtbij Brussel, rustig met 
een zeer diverse bevolking. En net als voor u blijft mijn prioriteit het behoud 
en verbeteren van de levenskwaliteit in Kraainem. Ik ben dankbaar voor de 
talrijke ontmoetingen en het vertrouwen de laatste zes jaar. Ons werk is ech-
ter nog niet af en wij willen, samen met jullie, verder bouwen aan een leef-
bare, gezonde en groene gemeente voor alle Kraainemaars. 
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Interview met Bertrand Waucquez, uw burgemeester
en Carel Edwards, voorzitter van Kraainem-Unie

Kraainem-Unie neemt voor de 3de keer deel aan de ge-
meenteraadsverkiezingen met een hechte ploeg, dit 
keer als ‘LB Kraainem-Unie’. Kan u ons daar wat meer 
over vertellen?
C.E. Het succes van een ploeg wordt inderdaad bepaald 
door de mensen die er deel van uitmaken. Wij hebben het 
geluk om bij Kraainem-Unie zeer gedreven en positief in-
gestelde burgers te hebben die zich willen  engageren.  
Het zijn geweldige kandidaten met diverse profielen, van 
alle leeftijden, en uit alle buurten van Kraainem.

Welke zijn twee prioriteiten voor de volgende legisla-
tuur?
B.W. Wij blijven inzetten 
op veiligheid: 70% van 
de voetpaden werd ge-
renoveerd, talrijke fiets-
paden en wegen her- 
aangelegd. En wij doen 
verder. Wij zullen ook 
meer middelen inzetten 
tegen diefstal en overlast.  
Wij versterken het groe-
ne, residentiële karakter 
van de gemeente door 
ondermeer de agrarische 
bestemming van bepaal-
de velden te bevestigen. 
Daarnaast hebben wij 
ook aandacht voor de 
scholen, sociale voorzie-
ningen, ... ik verwijs naar 
ons programma.

Sommige leden van Franstalige en Vlaamse partijen 
hebben erkend dat Kraainem-Unie een grondige dos-
sierkennis heeft, uw reactie? 
C.E. Dankzij de competenties in ons team hebben wij ge-
durende 6 jaar dossiers die al legislaturen aanslepen 
kunnen versnellen en uitvoeren. Neem  bijvoorbeeld het 
project van de Hoeve van Deuren (sinds 2003 aangekocht 
als sociaal project en vandaag Octopus geworden, het ont-
moetingscentrum van het OCMW), het bevestigen van het 
groene karakter van bepaalde velden in Kraainem (daar 
werd nooit een akkoord over bereikt in het verleden), de 
bouw van 42 sociale woningen op het Kruisveld, de fiets-
suggestiestrook op de Baron d’Huartlaan (sleepte al aan 
sinds jaren), enz.

Als lokale beweging hebt u geen relais op regionaal en 
federaal niveau ... is dat een probleem?
B.W. Dat onze focus op de gemeente ligt verhindert ons 
geenszins om goede contacten te hebben met regionale 
en federale administraties en overheden. En zonder poli-
tieke kleur is het zelfs efficiënter: wij zijn overal welkom 
en moeten geen agenda van een partijbureau verdedigen. 
Omgekeerd kan helaas vastgesteld worden dat de inter-
acties van de traditionele partijen met hun partijbureau’s 
buiten Kraainem niet altijd ten voordele zijn van de loka-
le burgers (vb. Vliegtuighinder vs. economische belangen 
Brussels Airport, druk om landbouwgronden om te vor-
men tot bouwgronden...). 

Waarom zijn jullie niet ingegaan op de vraag van Pro 
Kraainem om samen een lijst neer te leggen voor de ge-
meenteraadsverkiezingen?
C.E. Wij hebben ervoor gekozen onze eigen identiteit als 
100% burgerbeweging te behouden om mogelijke  instruc-
ties van buiten Kraainem te vermijden. Maar laat er geen 
twijfel over bestaan: gedurende 6 jaar hebben wij met Pro 
Kraainem een positief en constructief beleid kunnen voeren 
met concrete acties in het belang van alle burgers.

U bent sinds 6 jaar burgemeester, hoe blikt u daar op 
terug?
B.W. Deze job heeft me toegelaten heel veel inwoners 
van Kraainem te ontmoeten, hun suggesties zijn altijd de 
moeite om naar te luisteren. Wat mij motiveert is resulta-
ten bereiken waar de bevolking wat aan heeft. Natuurlijk 
maak ik soms fouten, en ik heb er geen probleem mee deze 
toe te geven en de koers aan te passen. Gelukkig tonen of-
ficiële statistieken aan dat het vertrouwen in het gemeen-
tebestuur van Kraainem met 6% is gestegen tijdens deze 
legislatuur (daarmee zitten we in de Top 10 van de Vlaamse 
Gemeenten).

Hoe onderscheidt Kraainem-Unie zich van de rest?
B.W. Iedere lijst heeft het natuurlijk over infrastructuur, 
milieu, mobiliteit, veiligheid, properheid, goed beheer, ...  
Hoe zijn wij anders: 
•	Transparantie: gedurende de hele legislatuur (en niet 

alleen tijdens de verkiezingsperiode ...) hebben wij uit-
voerig gecommuniceerd naar de hele bevolking toe 
en publiceren we op www.kraainemdoingthings.be de 
stand van zaken van de projecten (uitgevoerd, lopend 
en uitgesteld). Er werden ook verschillende burgerbe-
vragingen gedaan (o.a. met betrekking tot de mobiliteit, 
algemene burgerenquête, ...) en wij houden er ook effec-
tief rekening mee.

•	Actie zegt meer dan woorden, “Doing things” is ons 
motto.

•	Wij beschermen de groene ruimtes tegen de ambitie 
van vastgoedmakelaars.
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Kandidaten en programma
Interview met burgemeester Bertrand Waucquez

EEN NIEUW MODEL VAN LOKALE 
DEMOCRATIE BEWIJST ZIJN KRACHT

Verkiezingen van 13 oktober

Laten we samen verderbouwen!


